
Or.0012.4.1.2024

PROTOKÓŁ NR  1/24

ZE WSPÓŁNEGO POSIEDZENIA KOMISJI RADY GMINY NAREW

Wspólne  posiedzenie  Komisji  odbyło  się  26  lutego  2024  roku  w  Urzędzie  Gminy  Narew.

Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 8.00 z następującym porządkiem obrad

Porządek posiedzenia:

1. Rozpatrzenie i opinia w sprawie uchwał przygotowanych na LVIII sesję.

2. Zapoznanie się z pismami, które wpłynęły do Rady w okresie międzysesyjnym- wypracowanie

odpowiedzi.

3. Sprawy różne. 

Komisje obecne na posiedzeniu:
1. Komisja Budżetu i Finansów.
2. Komisja Rozwoju Gminy.
3. Komisja Rewizyjna.
4. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji.

Listy obecności stanowią załączniki do niniejszego protokołu.
Na stan 15 radnych obecnych było 13

Ad.1.  Rozpatrzenie uchwał: 

-  w  sprawie  niewyrażania  zgody  na  wyodrębnienie  funduszu  sołeckiego  na  2025  rok,  radni

omówili temat funduszu sołeckiego, na sesji przystąpią do głosowania;

- w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiących własność Gminy Narew,

radni zapoznali się z opinią pani inspektor, uwag nie wniesiono;

-  w  sprawie  przejęcia  od  Powiatu  Hajnowskiego  przez  Gminę  Narew  zadania  publicznego

zarządzania  drogą  powiatową  na  terenie  Gminy  Narew  -  radni  zapoznali  się  z  opinią  pani

sekretarz - uwag nie wniesiono;

-  w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  strażakom  ratownikom  OSP  i

kandydatom na strażaków ratowników OSP, Radna Aneta Leonowicz zgłosiła wniosek o zmianę

stawek  -  radni  jednogłośnie  zaakceptowali  wniosek  i  zaproponowali  aby  każdy  ekwiwalent

pieniężny wynosił 35zł (odnosi się do 3 i 4 punktu tej uchwały);

- w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Narew – radni zapoznali się z

opinią pani inspektor Joanny Góralewskiej - uwag nie wniesiono;

- w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

dla działki ewid. nr 725/17 w miejscowości Narew w Gminie Narew – zapoznano się z opinią

dotyczącą tej uchwały – uwag nie wniesiono;
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-  w  sprawie  przyznania  dotacji  celowej  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty

budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do  rejestru  zabytków  lub  znajdujących  się  w  gminnej

ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Narew – w sumie 4 uchwały:

1) dotyczy Parafii Prawosławnej p.w. św. Michała Archanioła w Trześciance w kwocie – 220.000,-

zł;

2)  2  uchwały  dotyczy  Parafii  Rzymskokatolickiej  Wniebowzięcia  N.M.P.  i  św.  Stanisława  w

Narwi

- w kwocie 400.000 zł – Remont Kaplicy św. Jana Chrzciciela w Narwi,

- w kwocie 400.000 zł – Remont dzwonnicy przy kościele parafialnym w Narwi,

- w kwocie 600.000 zł – Remont cerkwi w Odrynkach 

Radni uwag nie wnieśli.

-  w  sprawie  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności

zwierząt na terenie Gminy Narew w 2024 roku, radni zapoznali się z opinią, uwag nie wniesiono;

-  w  sprawie  określenia  górnych  stawek  opłat  za  usługi  w  zakresie  odbierania  odpadów

komunalnych od właścicieli  nieruchomości  oraz opróżniania  zbiorników bezodpływowych lub

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych

-  radni wysłuchali opinii pani inspektor Elwiry Simończuk - nie wniesiono uwag,

-  w  sprawie  Regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  Gminy  Narew  po

wysłuchaniu  opinii  pani  Elwiry  Simończuk,  radni  apelują  do  mieszkańców  Gminy  Narew  o

rozsądek,  szczególnie  o  bioodpady,  aby  wykorzystywali  we  własnym  zakresie  np.  poprzez

kompostowanie w przydomowych kompostownikach;

- w sprawie zmian w budżecie Gminy Narew na 2024 rok, na wniosek radnej Anety Leonowicz,

który pozytywnie poparli radni o zabezpieczenie w budżecie Gminy Narew kwoty 12.000 zł na

zakup umundurowania koszarowego dla strażaków OSP w Trześciance;

- w sprawie zmian w WPF Gminy Narew na lata 2024 – 2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat

zobowiązań na lata 2024 – 2035 - radni wysłuchali opinii pani skarbnik - uwag nie wniesiono;

Ad.2. Do Rady Gminy Narew wpłynęło pismo od mieszkańca Narwi z propozycją zakupu jego

działki wraz z domem z przeznaczeniem na utworzenie muzeum wsi (przeniesienie z istniejącego

na  ul.  Dąbrowskiego).  W  związku,  iż  poczyniono  działania  odnośnie  wykupu  istniejącego

muzeum wsi przy w/w ulicy - radni nie wnoszą zainteresowania nabyciem tej nieruchomości.

- odnośnie pisma „Stowarzyszenie Dawne Podlasie” o wsparcie finansowe, radni zapoznali się z

treścią  tego  pisma,  ale  w  związku  z  problemami  finansowymi  Urzędu  Gminy,  nie  możemy

wesprzeć was finansowo. Jednocześnie radni popierają waszą inicjatywę o starania zachowania

dziedzictwa regionalnego.
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-  odnośnie  pisma  mieszkańców  wsi  Soce,  radni  wnioskują  o  jak  najszybsze  i  skuteczne

odwodnienie  ulicy  we  wsi  Soce.  Mieszkańcy  tej  wsi  byli  obecni  na  posiedzeniu  komisji  i

stwierdzili,  że  ten problem trwa od 4 lat,  były rozmowy i  obiecanki  od strony Wójta  Gminy

Narew,  a  problem nie  został  rozwiązany.  Przedstawione  zdjęcia  radnym,  świadczą  o  tym,  że

nadmiar  wody na  ulicy,  w domach,  zabudowaniach  gospodarskich  jest  bardzo wysoki.  Mimo

zabezpieczenia środków w budżecie Gminy przeznaczonych w 2023 roku na ten cel, nie zdołano

temu sprostać. Taki stan wody (jej nadmiar) może doprowadzić, że pojawią się nowe problemy

związane z kosztami. To jest kryzys gospodarczy, który należy wykonać na „cito” i doprowadzić

do tego, aby życie mieszkańców wróciło do normalnej egzystencji,

-  odnośnie  sprawozdania  wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych

stopniach awansu zawodowego za 2023 rok - radni zapoznali się z tym sprawozdaniem - uwag nie

wniesiono,

- odnośnie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w

sprawie  wyrażenia  opinii  o  możliwości  sfinansowania  deficytu  budżetowego  i  prawidłowości

planowanej kwoty długu przedstawionych przez Radę Gminy Narew - radni zapoznali się z tą

opinią i nie wnieśli uwag,

- odnośnie pozostałych pism wysłanych przez Urząd Cywilnej i Demokratycznej Kontroli, radni

przekazują te pisma do radcy prawnego Urzędu Gminy Narew do analizy prawnej (4 pisma).

Ad.3. Sprawy różne – wnioski komisji:

1) Wniosek  –  radny  Tomasz  Wojciechowski  wnosi  o  uwzględnienie  w  ramach  planowanej

inwestycji przebudowy ul. Dąbrowskiego i Młynowej o połączenie odcinka ulicy Piaski (około

30m) z nowo wykonywaną nawierzchnią ulicy Młynowej.

2) Radna  Anna  Kryszeń  zgłosiła  wniosek  o  wyrównanie  dróg  żwirowych  Gorędy  –

Bruszkowszczyzna, Odrynki – Supruny, Waniewo – Rohozy – Iwanki.

3) Radny  Michał  Szelengowicz  zgłosił  wniosek  o  wyrównanie  dróg żwirowych Ogrodniki  –

Cisy, Ogrodniki – Saki, jak również wniosek o zakup grzejnika elektrycznego do świetlicy

wiejskiej w Ogrodnikach.

4) Radna Maria  Skokin zgłosiła  wniosek o ustawienie  znaku drogowego na wjeździe  do wsi

Makówka (z obu stron) o dopuszczalnej prędkości 30 km/h oraz wstawienie lustra ulicznego

przy drodze wojewódzkiej nr 685 na skrzyżowaniu z drogą gminną we wsi Makówka (było

wstawione, w ramach prac remontowych zostało pobite).

5) Radna  Maria  Skokin  ponagla  wniosek  ciągnący  się  od  ponad  2  lat  z  realizacji  funduszu

sołeckiego. Wnoszę o skuteczne i definitywne zakończenia przełożenia instalacji elektrycznej
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z 1-fazowej na 3-fazową w budynku świetlicy wiejskiej w Makówce. Na dzień dzisiejszy nie

mamy żadnego podłączenia elektrycznego w tym budynku.

6) Wnioski radnej Agnieszki Filipiuk:

a) Naprawa drogi do cmentarza prawosławnego w Trześciance poprzez wyrównanie drogi,

ustawienie  znaku  zakazu  wjazdu  dla  pojazdów  powyżej  3,5t  z  wyłączeniem  ruchu

lokalnego. Droga została zniszczona przez ciężarówki, które woziły piasek na teren Natura

2000. W dalszej perspektywie, utwardzenie tej drogi kruszywem.

b) Uprzątnięcie dachówki z pasa drogowego w kierunku posesji nr 221 we wsi Trześcianka.

Ten wniosek nie jest zrealizowany od 4 lat.

c) Naprawa drogi  z miejscowości  Soce do drogi  woj.  nr 685 w kierunku Żywkowa. Ten

wniosek był wcześniej wielokrotnie zgłaszany na sesjach Rady Gminy.

d) Wykonanie przepustu na drodze z Trześcianki  w stronę rzeki – wniosek był wcześniej

wielokrotnie zgłaszany.

e) Zgłoszenie przez Wójta Gminy Narew usterek w wadliwie wykonanej drodze w Socach do

wykonawcy w ramach gwarancji, która mija w maju 2025 roku.

f) Oświetlić rondo przy drodze wojewódzkiej nr 685 w Trześciance.  

Posiedzenie Komisji zakończyło się o godz 12.30.

Protokolant

Maria Skokin
Przewodniczący Komisji

Eugeniusz Selwestruk
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